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سرویس سیاسی-
روزنامه اعتماد روز سه شنبه در گزارش اقتصادی خود با عنوان »چاپ پول در تنگنای مالی« به گزیده آمارهای اقتصادی سال 
۹۸ از سوی بانک مرکزی اشاره کرد و نوشت: »آنگونه که بانک مرکزی گزارش داده، حجم نقدینگی در اسفند ۹۸ نسبت به مدت 
مشابه سال ۹۷ بیش از ۳۱ درصد رشد داشت و به بیش از ۲۴۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده است. رشد نقدینگی در پایان سال 
۹۷ نســبت به ســال ۹6 بالغ بر ۲۳ درصد رشد داشت. با این حساب می توان گفت که در سال گذشته، رشد نقدینگی در کشور 
»شتاب« بیشتری به خود گرفته است. بانک مرکزی رشد نقدینگی در سال ۹۸ را ناشی از تشدید تحریم ها در حوزه صادرات نفت 
عنوان کرده است. به نظر می رسد، بخش بزرگی از اثرات تحریم نفتی در بالا رفتن نقدینگی زمانی دیده می شود که »پایه پولی« و 
»ضریب فزاینده« به عنوان دو متغیر مهم در این حوزه، رشد بالایی داشته اند... به نظر می رسد، کاهش درآمدهای دلاری در اقتصاد 
ایران موجب شده تا پول پرقدرت از طریق چاپ پول به بازارها سرازیر شود. چیزی که در ادبیات عامه به آن »پول بدون پشتوانه« 
نیز گفته می شود. یکی از عوامل تأثیرگذار بر تورم مصرف کننده، کسری بودجه دولت و بالا رفتن نقدینگی از طریق فشار به پایه 

پولی است. در ماه های آینده اثرات تورمی تغییرات نقدینگی و پایه پولی دیده خواهد شد.«
گفتنی است دولت تدبیر و امید ۷ سال از عمر و سرمایه یک ملت را صرف مذاکره بی حاصل با آمریکا و کشورهای اروپایی 
کرد و برای توجیه این روند خسارت بار از رفع تحریم های هسته ای و بانکی گرفته تا مشکل بیکاری و محیط زیست و حتی آب 
خــوردن مــردم را هم به مذاکره با غربی ها گره زد که خروجی آن توافقی نامتوازن، خســارت بار و تحقیرآمیزی به نام برجام بود. 
روحانی پس ازاین توافق هرروز یک دستاورد برای آن می تراشید و آن چنان برای اجرای تعهدات یک طرفه )نابودی دستاوردهای 
هسته ای( عجله داشت، که حتی حیرت بازرسان آژانس را هم برانگیخت. اما پس از اجرای کامل تعهدات سنگین، آمریکا زیر میز 
توافق زد و از برجام خارج شد و علاوه بر بازگرداندن تحریم های قبلی، دهها و صدهها تحریم جدید هم به آن اضافه کرد و اروپایی ها 
هم به انحاءمختلف با تروریسم اقتصادی آمریکا علیه ملت ایران همراهی کردند و همین روزنامه های مدعی اصلاح طلبی که از این 
توافق خســارت بار با عنوان فتح الفتوح و توافق قرن یاد می کردند، این روزها گزارش های تأســف بار بانک مرکزی ازجمله همین 
گزارش اخیر که تأکید می کند دولت برای جبران خسارت های ناشی از برجام به چاپ پول و افزایش نقدینگی روی آورده را منتشر 

می کنند بی آنکه به روی خود بیاورند که این ها همان سیب و گلابی باغ برجام است.
ادعای شکوفایی اقتصادی، عین دروغ و بی صداقتی است

روزنامه مردم سالاری در یادداشتی به قلم عضو حزب مردم سالاری نوشت: »در کشور عزیز ما افرادی که به قدرت می رسند، 
گمان می کنند باید به طور مستمر از فتوحات و پیروزی های خود سخن بگویند؛ لذا کمتر کسی است که به ناکامی و شکست خود 
اعتراف کند؛ به همین خاطر با چاشنی دروغ، افراد سالم را بی عرضه و ناکارآمد قلمداد کرده و همه موفقیت ها را از آن خود می داند.

البته این روند در تمام ســطوح دیده می شــود. بسیاری از سیاستمداران ما کشــورهای دیگر را متقلب می دانند و به طور مداوم 
پیشرفت هایی را که درصد زیادی از آن دروغ است، به خود و زیرمجموعه خود نسبت می دهند. در این میان، مسئولان اقتصادی گوی 
سبقت را از دیگران ربوده اند. مگر ممکن است ما یک دینار کویت را قریب به شصت هزار تومان یا یک سکه طلا را قریب به هشت میلیون 
تومان خریدوفروش کنیم و باز ادعای شکوفایی اقتصادی داشته باشیم؟! یا در زمینه فرهنگی، از خودکشی و طلاق گرفته تا بی احترامی 
به بزرگ ترها و والدین یا همین گسترش دروغ گویی را در جامعه داشته باشیم و باز ادعا کنیم عملکرد ما خوب بوده است؟! به نظر نگارنده 
همه این مشکلات به شفاف نبودن ربط دارد و پنهان کاری در امور موجب شده است یک عده ازخدابی خبر دست به دزدی و اختلاس 
بزنند و فرزندان آنان در کشورهای دیگر به خوش گذرانی بپردازند ولی در ظاهر مرگ بر این و مرگ بر آن بگویند. این روش عین نداشتن 
صداقت است.« گفتنی است چند روز پیش جهانگیری، معاون رئیس جمهور گفته بود »نظرسنجی ها نشان می دهد رضایت مردم از 
دولت بیشتر شده است«. همچنین علی ربیعی، سخنگوی دولت گفته بود: »اگر این دولت نبود وضع صد برابر از این خراب تر می شد«

تعریف مدعیان اصلاحات از »شفافیت آرا«
روزنامه سازندگی در یادداشتی به قلم نمازی، عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران نوشت: »برخی از نمایندگان مجلس یازدهم 
بر شفاف کردن آرا نمایندگان تأکید می کنند. واقعیت این است که دستیابی به شفافیت در اداره کشور و انجام امور راه هایی دارد که 
اگر در آن راه ها حرکت کنیم اساساً نیازی به این گونه طرح ها نیست. یکی از این راه ها آزادی مطبوعات است. به نحوی که اصحاب 

رسانه و روزنامه نگاران و رسانه ها در همه جا حضور داشته باشند و آزادانه اخبار و اطلاعات را منعکس کنند.«
در ادامه این مطلب آمده است: »یکی دیگر از راه های دستیابی به شفافیت عملکرد صحیح، به موقع و قاطع مراکزی است که 
مسئولیت نظارت را بر عهده دارند. ازاین دست مراکز کم نیستند. قوه قضائیه مهم ترین وظیفه اش نظارت است. همین طور دومین 
وظیفه مجلس بعد از قانونگذاری امر نظارت اســت. یا وزارت اطلاعات چشــم و گوش نظام است و وظیفه آن هم مقابله با فساد 
احتمالی است. اگر همه اینها به وظایفشان عمل کنند نگرانی از حیث بروز فساد و خطا وجود ندارد که بعد عده ای بخواهند به 
دنبال شفاف کردن آرا نمایندگان باشند.« ادعای اصلاح طلبان مبنی بر اینکه »اگر روزنامه ها آزاد باشند و بقیه )مجلس، قوه قضائیه 
و وزارت اطلاعات( هم نظارت کنند، نیاز به شفافیت آرا نمایندگان نیست!« حاکی از آن است که هنوز تعریف درستی از شفافیت 
ندارند! نکته قابل تأمل آنکه چه اشــکالی دارد اصل را بر شــفافیت آرا باشد و جلسات غیرعلنی و یا رأی گیری مخفی استثناء. از 
سوی دیگر مدعیان اصلاحات برای مخدوش  سازی مجلسی که تازه روی کار آمده، رأی گیری درخصوص اعتبارنامه تاجگردون را 
بهانه می کنند در حالیکه اتفاقاً طبق قانون »آیین نامه داخلی مجلس« )ماده ۱۲۲( »رأی نسبت به اعتبارنامه نمایندگانی که مورد 

اعتراض واقع شده اند« الزاماً بایستی بصورت مخفی و با ورقه باشد.
وقتی روزنامه مدعی اصلاح طلبی، تریبون سران فتنه 88 می شود

روزنامه زنجیره ای همدلی در گزارشی به انتشار اخبار و گزارش هایی از وضعیت و شرح حال مهدی کروبی، یکی از سران فتنه 
۸۸ پرداخت و نوشت: »به دنبال انتشار عکس خبری مرتبط با وضعیت جسمی مهدی کروبی در روزهای اخیر به نگرانی هایی در 
مورد سلامت او و دیگر محصوران دامن زد و در ادامه دیروز حزب اعتماد ملی در نامه ای به رئیس قوه قضائیه، خواستار رفع حصر 

مهدی کروبی،  میرحسین موسوی و زهرا رهنورد شد«
این روزنامه در اقدامی غیر حرفه ای، خبر مربوط به یک هفته پیش یک سایت ضد انقلابی را منتشر کرد و بعد از آن به نقل از 
ایسنا نوشت: »محمدرضا عارف در گفت وگوی تلفنی با فاطمه کروبی با بیان این که آقای کروبی از چهره های مؤثر انقلاب اسلامی 
ایران است، تصریح کرد: وضعیت حصر آقایان کروبی، موسوی و خانم رهنورد با نگاهی که به منافع ملی وجود دارد، باید حل وفصل 
می شد و تداوم این وضعیت را به نفع منافع ملی نمی دانم و امیدوارم برای همگرایی بیشتر هر چه زودتر شاهد حضور این عزیزان در 
جمع یاران انقلاب باشیم. او خطاب به فاطمه کروبی گفت: سلام ویژه من را به آقای کروبی برسانید و سلامتی کامل ایشان را از خداوند 
منان خواستارم. فاطمه کروبی نیز از پیگیری های عارف در مورد وضعیت محصورین قدردانی و از روند درمانی همسر خود توضیحاتی 
را ارائه کرد.« گفتنی است بازنشر اخبار و گزارش های سایت های ضدانقلاب در روزنامه های مدعی اصلاح طلبی، مسبوق به سابقه است.

مالیات چند برابر بیشتر برای خانه های خالی
روزنامه شرق در صفحه نخست خود یادداشتی را درباره وضعیت خانه و اجاره بها منتشر کرده است. در بخشی از آن می خوانیم: 
»اگر به راهی برویم که به باور نگارنده بنگاه های معاملات ملکی هوادار آن هستند؛ یعنی پرداخت اجاره ماهانه به اضافه ودیعه های 

سنگین، انبوه مستأجران طبقه متوسط را از وضعیتی که امروز دچار آن هستند بلاتکلیف تر خواهیم کرد، راه حل چیست؟«
این یادداشت افزوده است: »اگر قانون عرضه و تقاضا را درباره خانه های ساخته شده و مستأجران در نظر بگیریم، با انبوه خانه های 
خالی روبه رو می شــویم، کافی اســت در اوایل شب گشتی در خیابان های شهر به ویژه مناطق شمالی و غربی شهر تهران بزنیم؛ با 
انبوه برج ها و ساختمان هایی روبه رو می شویم که یا چراغ همه ساختمان خاموش است یا تک وتوک واحدهایی نشانه ای از سکونت 
را دارند، کافی است به آمار شهرداری و میزان واحدهای ساخته شده در شهرهای بزرگ نگاه کنیم و از آن طرف به پرونده دارایی 
صاحبان املاک نگاهی بیندازیم؛ با فرمول عجیب وغریبی روبه رو می شویم، تعداد خانه های خالی که اتفاقاً مالیات هم نمی پردازند، 

همه را به فکر فرومی برد که دولت به ویژه وزارت دارایی چه برنامه ای دارد.«
در ادامه این یادداشت می خوانیم: »راه حل منطقی این است که همزمان با اخذ پایان کار یا تکمیل بنا، پرونده ای به عنوان پرونده 
مالیات بر مستغلات باز شود و میزان مالیات بر مستغلات خالی را تصاعدی به نسبت مدتی که خانه خالی می ماند، بالا ببریم، از 
طرفی برای کسانی که املاک خود را به اجاره واگذار می کنند، مشوق های مالیاتی در نظر بگیریم و مهم تر اینکه در مدت متعارف 
قانونی اگر مالکی ساختمان مُعد برای سکونت را به اجاره واگذار نکرد، برای او جریمه مالیاتی بالایی در نظر بگیریم و ساختمان را 
به عنوان سرمایه راکد و متوقف که فقط به سرایداری نیاز دارد که اول شب چراغ های بخشی از ساختمان را روشن و خاموش کند، 
غیراقتصادی کنیم، در این حالت دولت نه در امر مسکن و اجاره دخالت کرده و نه روابط آزاد بین موجر و مستأجر را گرفتار قواعد 
دست وپاگیر کرده است؛ بلکه ابتدایی ترین روش را در روابط مالکان ساختمان ها با اداره دارایی برقرار کرده است؛ در این صورت مالک 
یا مالکان باید منافع خود را در نظر بگیرند و بین پذیرش پرداخت مالیات بر خانه های خالی که با فرمول ویژه ای تصاعدی خواهد 

بود، با اجاره همان ملک به مستأجر یا مستأجرانی که موجب حمایت قانونی معافیت مالیاتی خواهد شد، یکی را انتخاب کنند.«
هم جیب مردم هم مراکز آمار، عقبگرد را تأیید می کنند

روزنامه دولتی ایران در شــماره روز سه شــنبه در مطلبی با رو تیتر »پاسخ بلومبرگ به ذوق زدگی کیهان« و تیتر »صادرات 
کارخانه های ایران بیش از دو برابر دکل های نفتی« نوشــت: »در روزهایی که وجود برخی مشــکلات اقتصادی باعث ذوق زدگی 
مخالفان داخلی دولت از جمله روزنامه های کیهان و وطن امروز شده، خبرگزاری بلومبرگ در گزارشی به رشد بخش خصوصی در 

ایران پرداخته که نقطه مقابل ادعاهای روزنامه های یاد شده است.«
ارگان دولت افزود: »کیهان و وطن امروز دو روز متوالی در گزارش هایی جداگانه مدعی عقبگرد دولت از برنامه های خود شده 
و همه مشکلات موجود را متوجه دولت کرده و نتیجه گرفته که اساساً جهت گیری های روحانی از ابتدای شروع به کار اشتباه بوده 
است. بلومبرگ در این گزارش با اشاره به نقل قولی از محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه مبنی بر اراده دولت برای 

اداره کشور بدون نفت، نوشته است: این تغییر در بخش خصوصی ایران با افزایش تولید، در حال وقوع است.«
گفتنی است، تعمیق مشکلات اقتصادی و پسرفت در مؤلفه هایی چون شفافیت، مبارزه با فساد، نقدینگی، ایجاد اشتغال، رونق 
اقتصادی و... در دولت مدعی تدبیر و امید برای آحاد مردم ملموس و منعکس در آمارهای رسمی است. در حالیکه رئیس جمهور 
اعلام کرده بود که »معیار اصلی تورم جیب مردم است نه بانک مرکزی و مرکز آمار« هم وضعیت مردم و هم مراکز ارائه دهنده آمار 

عقبگرد را تأیید می کنند. در گزارش اخیر بانک مرکزی به رشد نقدینگی و پایه پولی تصریح شده است.
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی نیز به تازگی در گزارشی خاطرنشان کرده است: درآمد سرانه کشور از سال ۱۳۹۰ 
تا ۱۳۹۸ کاهشــی ۳۴ درصدی داشــته است. در واقع علیرغم افزایش درآمد اسمی خانوارها قدرت خرید هر فرد ایرانی نسبت به 
سال ۱۳۹۰ حدود یک سوم کاهش یافته است. در صورت تحقق رشد اقتصادی ۸ درصدی از سال ۱۳۹۹ به بعد، حداقل به 6 سال 
زمان نیاز خواهد بود تا به سطح درآمد سرانه سال ۱۳۹۰ بازگردیم. در گزارش یادشده همچنین آمده است: »با توجه به سهم بالاتر 
خوراکی ها در سبد هزینه خانوارهای فقیرتر، نرخ تورم بالاتر خوراکی ها و آشامیدنی ها در سال های اخیر بیانگر بدتر شدن وضعیت 
معیشتی خانوارهای با درآمد پایین تر نسبت به سایر خانوارها می باشد...روند صعودی ضریب جینی و نسبت ده درصد ثروتمندترین 
به ده درصد فقیرترین جمعیت از سال ۱۳۹۲ نشان دهنده افزایش قابل توجه نابرابری و شکاف اجتماعی در نتیجه رشد اقتصادی 
منفی و تورم بالای اقتصاد طی این سال ها بوده است... نرخ تورم بالا در سال های اخیر منجر به رشد قابل توجه خط فقر در شهر 
تهران و سایر نقاط کشور شده است. این موضوع در کنار کاهش قابل توجه درآمد سرانه منجر به رشد نرخ فقر در این سال ها شده 

است و شواهد موجود نشان از روند فزاینده این متغیر در سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ دارد.«
عدم تخصیص ارز دولتی از دی 98؛ عامل کمبود انسولین

روزنامه دنیای اقتصاد در شماره روز سه شنبه طی گزارشی با عنوان »ضربه ۴۲۰۰ به انسولین« نوشت: »قطع دسترسی شرکت های 
واردکننده »انسولین« به »دلار ۴۲۰۰«، نفس دیابتی ها را برای تأمین داروی روزانه خود از داروخانه ها به شماره انداخت. عوامل رسمی 
واردکننده انسولین و تجهیزات تست قند خون به دلیل عدم تخصیص ارز دولتی، توان تأمین داروهای مورد نیاز دیابتی ها را از دست 
داده اند... برخی شرکت های واردکننده »دارو و تجهیزات حیاتی« مورد مصرف روزانه بیماران خاص به »دنیای اقتصاد« اعلام کردند، بیش 
از چهار ماه است که ارز دولتی برای واردات اقلام حیاتی بیماران به آنها تخصیص داده نشده و انبار آنها برای شارژ قفسه داروخانه ها خالی 
شده است.« این روزنامه افزود: »روند عرضه انسولین در داروخانه ها بیش از یک سال است از حالت طبیعی گذشته خود خارج شده و 
هر از چند گاهی، دسترسی دیابتی ها به این داروی حیاتی مورد مصرف روزانه، سخت و طاقت فرسا می شود. اما آنچه در ماه های گذشته 
از سال ۹۹ رخ داده، تقریباً بی سابقه است. دارو و برخی تجهیزات پزشکی طبق مصوبات دولت و بانک مرکزی، جزو گروه های کالایی 
مشمول استفاده از »ارز ۴۲۰۰ تومانی« محسوب می شود. شرکت های مجاز به واردات دارو و تجهیزات پزشکی مورد نیاز بیماران خاص، 
بعد از ثبت سفارش، درخواست ارزی خود را به سازمان غذا و دارو –وابسته به وزارت بهداشت- ارائه می کنند به طوری که بعد از تأیید 
درخواست و موافقت آن سازمان، فرآیند اداری برای تخصیص ارز در نهایت به بانک مرکزی منتقل می شود.« دنیای اقتصاد ادامه داد: 
»جزئیات مکاتبات برخی از این شرکت ها با سازمان غذا و دارو و نسخه های رونوشت ارسالی به بانک مرکزی نشان می دهد که از دی ماه 
پارسال تاکنون، ارز به آنها تخصیص داده نشده است. برخی واردکنندگان نوار تست قند خون که از دی ماه پارسال تاکنون نتوانسته اند، 
ارز دولتی برای واردات تجهیزات پزشکی دریافت کنند، اواخر سال گذشته به شکل »اعتباری« اقدام به خرید از طرف خارجی تولیدکننده 

نوار تست کردند، اما اکنون طرف خارجی تا قبل از تسویه حساب خریدهای سال گذشته، حاضر به فروش غیرنقدی بیشتر نیست.«

پویش مردمی »شکوه جمعه«

پویش مردمی »شکوه جمعه« به مناسبت برگزاری مجدد نمازهای جمعه  
به راه افتاده است.

کشــور  سراســر  نمــاز جمعه هــای  مجــدد  برگــزاری  بــه  مناســبت 
می توانیــد دلگویه هــای خــود در خصــوص اهمیت نمــاز جمعــه را به  صورت 
 پیــام تصویــری با تلفن همــراه حداکثــر در 6۰ ثانیه ضبط نموده و به نشــانی
shokuhejome_ad@ در پیام رسان های ایرانی ایتا، سروش، روبیکا، بله، بیسفون 

و گپ ارسال کنید.

آیت الله خاتمی: خیانت فتنه گران را 
نباید فراموش كرد

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: هر جا مردم انحراف مسئولان را از 
خط ولایت مشاهده کردند، تکلیف شرعی دارند که امر به معروف و نهی 

از منکر کنند.
آیت الله خاتمی، عضو هیئت رئیسه خبرگان رهبری با اشاره به فتنه ۸۸ و خساراتی 
که فتنه گران بر مردم و نظام اسلامی وارد کردند، اظهار داشت: حدود یازده سال از این 
فتنه می گذرد، اما آنچه باید مورد توجه قرار گیرد این است که نباید این توطئه و بعد از 
آن حماسه مردم در ۹ دی فراموش شود. وی تصریح کرد: نباید فتنه، فتنه گران توجیه 
شود، رهبر معظم انقلاب بیشترین تاکید را دارند که فتنه و فتنه گران را نباید فراموش 
کرد و از آن زمان تا الان بیش از دویست مرتبه واژه فتنه را به کار برده اند و حتی فرمودند 
شکایت فتنه گران را پیش خدا خواهم برد. امام جمعه موقت تهران با اشاره به اهداف شوم 
فتنه گران ابراز داشت: فتنه گران، اهداف شومی در سر داشتند، اما هدف اصلی آنها از بین 
بردن نظام ولایی بود، چنانکه مردم نیز با بصیرت انقلابی، بساط فتنه را تشخیص دادند 
و در راهپیمایی ها فقط عکس امام و رهبری را آوردند و شعار اصلی آنها در سراسر کشور 
این گونه طنین انداز شد که »این همه لشکر آمده، به عشق رهبر آمده.« وی با انتقاد از 
عقبگرد و استحاله برخی مسئولان از مسیر ولایت یادآور شد: باید مسئولان در نظام اسلامی 
متوجه باشند که مشروعیت آنها از ولایت فقیه است، چنانکه در اصل پنجاه و هفت قانون 
اساســی نیز این قید آمده است و قوای سه گانه زیر نظر ولایت مطلقه فقیه مشروعیت 
دارند و مجاز به فعالیت هستند. به گزارش رسا، نماینده مردم در مجلس خبرگان رهبری 
با اشاره به اصل هشتم قانون اساسی خاطرنشان کرد: حضور مردم در صحنه های دفاع از 
نظام و ولایت، امر به معروف است و همان گونه که در این اصل، دعوت به خیر و امر به 
معروف مردم از طرف حکومت و مطالبه گری مردم از مســئولان به عنوان یک وظیفه و 
تکلیف شرعی قید شده است، هر جا که مردم انحراف مسئولان را از خط ولایت مشاهده 

کردند، تکلیف شرعی دارند که امر به معروف و نهی از منکر کنند.
وزیر بهداشت تأکید کرد

نقش ارزنده رهبر انقلاب در حمایت از 
سیاست  های وزارت بهداشت در مقابله با كرونا

وزیر بهداشت گفت: رهبر انقلاب در ابعاد مختلف مقابله با کرونا، نقش 
ارزنده و بی بدیلی داشتند.

به گزارش تســنیم، سعید نمکی در هشتاد و هشتمین جلسه شورای آینده  نگاری 
و نظریه پردازی سلامت فرهنگستان علوم پزشکی کشور، ضمن تشریح اقدامات صورت 
گرفته در راستای توسعه نظام شبکه طی سالیان گذشته، با تأکید بر ضرورت تمرکز بیشتر 
بر حوزه بهداشــت، اظهار داشت: نسبت به آنچه که در توسعه زیرساخت  های درمان در 
سال  های گذشته انجام شده، در توسعه زیرساخت  های نظام بهداشتی کشور به خصوص نظام 
شبکه به عنوان یک زیرساخت بسیار مغتنم، حرکت  های شایان توجهی انجام نشده است.

نمکی با بیان اینکه اقدامات صورت گرفته در حوزه بهداشت و نظام شبکه، درخور 
تحســین است، افزود: همکاران عزیزمان در حوزه بهداشتی به دلیل عدم حمایت کافی 
نتوانستند آنچه در ذهن داشتند را برای توسعه و حمایت بیشتر از نظام بهداشتی کشور به 
کار گیرند. وی خاطرنشان کرد: بنده وقتی به وزارت بهداشت آمدم، اولین تکالیف برجای 
مانده  ای که با آنها مواجه شــدم، بحث پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع و پزشکی 
خانواده بود. زمانی که در سازمان برنامه و بودجه بودم، بارها در این مورد جلسه گذاشتیم 
که چگونه می  توان بحث پزشــکی خانواده، نظام ارجاع و پرونده الکترونیک ســلامت را 
به عنوان ابزار اصلی حمایت از استقرار منطقی این ساختار پیاده کرد، کاری که متأسفانه 
بارها به دلایل مختلف مورد بی  مهری و کم  توجهی قرار گرفته بود. وزیر بهداشــت ادامه 
داد: لذا زمانی که به وزارت بهداشت آمدم اولین گامی که برداشتم، ریل  گذاری و استقرار 
پرونده الکترونیک سلامت بود. همکارانم بسیار تلاش کردند و ما توانستیم این ریل گذاری 
را در مدت زمان کوتاهی به ثمر برسانیم. این موضوع کمک کرد در اجرای طرح بسیج 

ملی کنترل فشارخون و مدیریت کرونا موفق عمل کنیم.
 نقش ارزنده رهبری در حمایت از سیاست  های وزارت بهداشت

نمکی افزود: مقام معظم رهبری در ابعاد مختلف کرونا، نقش ارزنده و بی بدیلی داشتند، 
می  دانیــم که در هر یک و نیم قرن، دنیا دچار چنین بلا و آفتی می  شــود که در تاریخ 
کشورها ثبت می  شود و در تاریخ کشور ما نیز در موضوع کرونا، نقش ارزنده مقام معظم 
رهبری بسیار پررنگ بوده و دور از انصاف است که آن  ها را به تصویر نکشیم. رسالت خود 
می  دانم که این  ها را نوشته و بازگو کنم که آیندگان بدانند که چه کسانی در این طوفان 
بلا، نقش  های مهم و ارزنده را ایفا کردند. بنده مطلقا اهل بیان کوچک  ترین واژه  ای از زبانم 
نیســتم که از دلم نگذشته باشد. ایشان از جنبه  های مختلف ما را کمک کردند، یکی از 
این کمک  ها، اعتقاد شخصی  شان به رعایت دستورالعمل های وزارت بهداشت است. یکی 
از زیباترین فرمایشات ایشان همین است که فرمودند، اگر می  خواهیم برای آینده نظام 

سلامت سرمایه گذاری کنیم، باید زیرساخت  های شبکه را توسعه دهیم.

درمکتب امام

مثل چمران بمیرید
چمران با عزت و عظمت و با تعهد به اسلام جان خودش را فدا کرد 
و در این دنیا شرف را بیمه کرد و در آن دنیا هم رحمت خدا را بیمه 

کرد؛ ما و شما هم خواهیم رفت. مثل چمران بمیرید.
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آخرین جلســه هفته گذشــته مجلس 
غیرعلنی بود که بخش اول به ارائه گزارش از 
سوی سرلشکر باقری درباره نیروهای نظامی 
اختصاص داشت و بخش دوم بحث و تبادل نظر 
میــان نمایندگان پیرامــون راهبرد مجلس 
یازدهم بود؛ قالیباف در این رابطه گفت برای 
تحقق عملیاتی تحول در مجلس با محوریت 
حل مسائل ملی و محلی مردم، کارگروه هایی 

تشکیل می شود.
جلسه سه شنبه هفته گذشته مجلس شورای 
اســلامی به صورت غیرعلنی آغاز شد. طبق آنچه از 
قبل گفته شده، قرار بود در این جلسه سرلشگر باقری 
و جمعی دیگر از مسئولان ستاد کل نیروهای مسلح، 
گزارشــی درباره مسائل دفاعی کشور به نمایندگان 
مجلس ارائــه دهند و در ادامه جلســه نمایندگان 
مجلس درباره راهبردها و سیاست گذاری های کلان 

قوه مقننه، مباحث خود را مطرح کنند.
تعدادی از نمایندگان مجلس با ارســال نامه ای 
به آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان خواستار 
بازگرداندن لایحه تجارت به مجلس شورای اسلامی 
شدند تا زمینه بررسی دقیق تر آن در سایه همکاری 

دولت و فعالین کسب و کار به وجود آید.
این نمایندگان مجلس معتقدند که سه دفتر 
از پنج دفتر لایحه تجارت در شرایطی در مجلس 
به تصویب رسید که رویکرد مجلس پیشین مبتنی 
بر کمیت محوری اســتوار بوده است و از همین 
جهت فرآیند کارشناسی لازم و مسئله شناسی 
دقیقی در فراینــد تدوین لایحه تجارت صورت 

نگرفته است.
نمایندگان همچنین با اذعان به مغایرت لایحه 
تجارت با اصل ۷۴ قانون اساسی که ناشی از تغییرات 
زیاد لایحه تجارت در مجلس پیشــین بوده است، 
نسبت به پیامدهای لازم الاجرا شدن لایحه تجارت 
همچون کاهش امنیت سرمایه گذاری، افزایش هزینه 
مبادلات اقتصادی و برهم خوردن نظم تجاری کشور 

هشدار دادند.
در بخشــی از ایــن نامه آمده اســت: »یکی از 
رویکردهــای حاکم بر دوره قبلی مجلس شــورای 
اسلامی تمرکز بر کمی گرایی به جای تاکید بر کیفیت 
بود و در همین راستا مهم ترین مسائل کشور بدون 
انجام بررســی های دقیق و در کمترین زمان ممکن 

به تصویب رسید که هنوز هم کشور با تبعات منفی 
بعضی از این تصمیمات روبرو است.«

این نامه افزوده: »یکی از لوایح مهم که با همین 
رویکرد به تصویب رسید لایحه تجارت است. بعضی 
از نمایندگان مجلس قصد داشتند مبتنی بر چنین 
رویکردی بیــش از ۱۲۰۰ ماده را در کمترین زمان 
ممکن بــه تصویب برســانند و در نهایت و پس از 
انتقادات فراوان کارشناســان و فعالان حوزه محیط 
کســب و کار تنها ســه کتاب از آن )۴۹۰ ماده( به 
تصویب رسید. در حالی که بررسی مواد تصویب شده 
حاکی از انجام نشدن فرآیند کارشناسی لازم در تدوین 
و توجه نکردن به تبعات و چالش های فراوان آن برای 

اقتصاد کشور است.«
نمایندگان مجلس جدیــد افزوده اند: »با اینکه 
لازمه تغییر قانون، مسئله شناسی دقیق و حرکت در 
جهت حل آنها است متأسفانه در تدوین لایحه مذکور 
با اتخاذ رویکردی انتزاعی، مشکلات واقعی کشور در 
نظر گرفته نشده و به همین دلیل در مواردی هم به 
مشکلات موجود افزوده شده است. در این خصوص 
باید در نظر داشت که با توجه به اهمیت بالای قانون 
تجارت در جایگاه یک قانــون مادر، هر اندازه دقت 
و توجه در تدوین و تصویب آن شایســته و بایسته 
است؛ زیرا کوچک ترین ایرادی در آن زمینه ساز بروز 
مشــکلات عدیده بوده و به امنیت اقتصادی کشور 

ضربه خواهد زد.«
سرلشکر باقری در صحن مجلس

»جبار کوچکی نژاد« نماینده مردم رشــت، در 
تشریح جلسه غیرعلنی روز سه شنبه مجلس شورای 
اسلامی به خبرگزاری مهر گفته بود: »سرلشکر باقری 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در این جلسه حضور 
یافت و مباحثی درباره عملکرد نیروهای مســلح به 
نماینــدگان ارائــه داد. همچنین سرلشــگر باقری 
مطالبی درباره نفتکش هــای ایرانی که وارد ونزوئلا 

شده اند مطرح کرد.«
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به اینکه رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح 
مباحثی درباره بودجه نیروهای مســلح مطرح کرد، 
گفت: »سرلشکر باقری در این جلسه گفت با توجه 
به نیازهای نیروهای مسلح این بودجه باید افزایش 
یابد و از مجلس انتظار داشت بودجه نیروهای مسلح 

افزایش یابد.«

کوچکی نژاد بیان کرد: »در ادامه این جلســه 
درباره مســائل داخلی مجلس شورای اسلامی هم 
مباحثی مطرح شــد و نمایندگان مطالبی را درباره 
نحوه فعالیت کمیسیون ها و فراکسیون ها و همچنین 
مسائلی درباره حوزه های انتخابیه خود مطرح کردند.«

نیروهای نظامی ایران در اوج آمادگی
»محمدحسین فرهنگی« نماینده مردم تبریز 
و سخنگوی هیئت رئیسه مجلس در حاشیه نشست 
غیرعلنی سه شنبه مجلس در جمع خبرنگاران گفت: 
»جلسه مجلس شورای اسلامی به صورت غیرعلنی 
برگزار شــد، در بخش اول ســردار سرلشکر باقری 
رئیس کل نیروهای مســلح گزارشی را درخصوص 
مسائل دفاعی کشور مطرح کرده و در بخش دوم نیز 
مسائل داخلی مجلس شورای اسلامی مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.«
وی در ادامه اظهار کرد: »سرلشــکر باقری در 
بخش اول گزارش دقیقی را درخصوص مزیت های 
دفاعی کشــور و قدرت های نظامی کشورمان که در 
ســطح منطقه در رتبه اول قرار دارد ارائه دادند. بنا 
بر گزارش وی کشــور ما آمادگی پاســخ به هرگونه 

تهدیدی را دارد.«
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در ادامه تصریح کــرد: »در بخش دوم نیز در حوزه 
مسائل داخلی مجلس، رئیس مجلس شورای اسلامی 
توضیحاتی را ارائه کرده و پس از آن تعداد قابل توجهی 
از همکاران نیز نکته نظرات و بعضاً انتقادات خود را 
مطــرح کردند. از آنجا که جلســه به طول انجامید 
فرصت برگزاری بخشی از جلسه به صورت علنی و 
ارائه گزارش فراهم نشد. امیدواریم در آغاز جلسه روز 
یکشنبه رئیس مجلس شورای اسلامی نیز توضیحاتی 

را ارائه کنند.«
وی در ادامــه درخصــوص زمــان تشــکیل 
کمیسیون های تخصصی مجلس شورای اسلامی و 
انتخاب هیئت رئیسه آن بیان کرد: »در بازه زمانی قبل 
از شکل گیری کمیسیون ها وزرا و مسئولان مربوطه با 
حضور در صحن علنی مجلس شورای اسلامی و ارائه 
گزارش به نمایندگان فرصت تعامل و تبادل نظرات 
متقابل بین دو دستگاه را فراهم می کنند. درخصوص 
کمیسیون های تخصصی نیز شب گذشته )دوشنبه( 
تا ســاعت حدود ۱:۳۰ بامداد کمیسیون مشترک 
هیئت رئیســه به همراه رؤسای شعب جلسه داشته 

و اعتراضات همکاران را بررســی کردند. در نهایت 
مباحثی نهایی شــد و با نظر هیئت رئیسه و رؤسای 
شعب مبنای شکل گیری کمیسیون ها امتیازبندی 
اســت. امیدواریم تا پایان امروز عمده کمیسیون ها 
نهایی شــده و ظرف چند روز آینده نیز مابقی آنها 

نهایی  شود.«
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در ادامــه افــزود: »امیدواریم از هفتــه آینده نیز 
کمیســیون ها بعد از انتخاب هیئت رئیسه کار خود 
را آغاز می کند. در این فرصت نیز مسئولان و وزرا با 
حضور در صحن مجلس شورای اسلامی و ارائه گزارش 
با نمایندگان تبادل نظر و تعامل خواهند داشت و با 

دیدگاه های مجلس جدید نیز آشنا می شوند.«
فرهنگی در ادامه با اشــاره بــه تمایل مجلس 
یازدهم برای همکاری با ستاد نیروهای مسلح بیان 
کرد: »ســردار باقری در بخشی از صحبت های خود 
به محدودیت ها و مشکلات اشــاره کردند و در عین 
حــال افتخارات نظام ما همواره این بوده که با همه 
محدودیت ها در زمینه های مختلف توانســته ایم به 
قدرت برتر منطقه و جهان تبدیل شویم. امیدواریم 
مجلس یازدهم بتواند در راستای تأمین نیازهای اولیه 

ستاد نیروهای مسلح گام های مؤثری بردارد.«
وی در پایان افزود: »مجلس شــورای اسلامی 
هفته آینده در روزهای یکشــنبه و سه شنبه جلسه 
علنی خواهد داشــت و پس از آن حدود یک هفته 
نماینده ها برای سرکشی به حوزه های انتخابیه خود 

خواهند رفت.«
تحول در مجلس به روایت رئیس

چنانکه خواندید در روز سه شنبه در بخش اول 
جلسه سردارسرلشکر باقری گزارشی از نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران به نمایندگان مردم ارائه داد و 
در بخش دوم جلسه نیز نمایندگان در حوزه مسائل 

داخلی مجلس به بحث و تبادل نظر پرداختند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در این رابطه در 
صفحه مجازی خود نوشت: » تا وقتی در فرایندهای 
مســئله یابی، قانون گذاری و نظارت مجلس تحول 
صورت نگیرد، ادعای حل مســائل مــردم بی معنا 
است. در جلسه امروز، با همفکری و هم افزایی همه 
نمایندگان، مقرر شــد، گروه کاری هایی برای تحقق 
عملیاتی )تحول در مجلس( با محوریت حل مسائل 

ملی و محلی مردم تشکیل شود.«

قالیباف خبر داد

تشکیل كارگروه هایی برای تحقق عملیاتی 
تحول در مجلس

تلویزیون رومانی از کشف جسد قاضی 
منصوری از متهمان پرونده اکبر طبری در 

هتلی واقع در بخارست خبر داد.
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، 
یکــی از شــبکه های تلویزیونــی رومانی با 
انتشــار تصاویری مدعی کشف جسد قاضی 
منصوری در هتلی واقع در بخارست، پایتخت 

این کشور شد.
سردار هادی شیرزاد، رئیس اینترپل ایران 
در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان مرگ 

قاضی منصوری در رومانی را تایید کرد.
همچنین ســردار شیرزاد در گفت و گو با 
پایگاه خبری پلیس اظهارداشــت: پیامی از 
اینترپل بخارست )کشــور رومانی( دریافت 
کردیم مبنی بر اینکه برای فرد تحت تعقیب 
اعلان قرمز آقای »غلامرضا منصوری« یک 
حادثه غیرمترقبــه رخ داده و وی خود را از 
پنجره هتل محل اقامتش در بخارســت به 

پائین پرت کرده است.
وی افزود: پلیس بخارســت با تاکید بر 
خودکشی آقای منصوری، فوت وی را تائید 

کرده است.
خاطرنشان  ناجا  بین الملل  رئیس پلیس 
کرد: تحقیقات در این رابطه از سوی پلیس 
بین الملل جمهوری اسلامی ایران ادامه دارد 
و اخبــار تکمیلی آن متعاقبا اطلاع رســانی 

می شود.

گفتنی است، برخی منابع خبری اعلام 
کرده انــد که منصوری از پنجره محل اقامت 

خود به پایین پرت شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، پلیس رومانی 
نیز هویت جسد پیدا شده را به نام »غلامرضا 

منصوری« تأیید کرده است.
غلامرضا منصوری پیشتر با انتشار ویدئویی 
از آمادگی خود برای بازگشــت به ایران خبر 
داده بود و پس از آن خبر بازداشتش توسط 

پلیس اینترپل در رومانی اعلام شد.
رئیس پلیس بین الملل ناجا پیش از این 
اعلام کرده بود؛ این فرد، طی چند روز گذشته 
در »بخارســت« پایتخت رومانی شناسایی 
و پیرو مکاتبات با پلیس محلی بخارســت و 
اینترپل رومانی، پلیس این کشــور بر اساس 
مســتندات و مدارک ارســالی، ایــن فرد را 

دستگیر کرده است.
بــه گفته ســردار شــیرزاد، بــه دلیل 
محدودیت هــای پروازی با توجه به شــیوع 
کرونا، روند انتقال و اســترداد منصوری قرار 

بود در روزهای آینده انجام  شود.
برخی خبرهــا در مورد نحــوه مراقبت 
قضایی از منصوری حاکی از آن اســت که او 
در بازداشــت نبوده اما ملزم بوده، یک بار در 

هفته خود را به پلیس معرفی کند.
دادســتان کل کشــور هــم در روزهای 
گذشته درباره اتهامات مطرح شده علیه متهم 

منصوری در پرونده طبری گفته بود: او هم به 
عنوان یک متهم باید بیاید در دادگاه از خود 
دفاع کند هر چه که دفاع مستند باشد دادگاه 

بر اساس آن رای خواهد داد.
سخنگوی وزارت امور خارجه 

خبر مرگ قاضی منصوری را تأیید کرد
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
خبرمرگ یک قاضی ایرانی در رومانی که عصر 

دیروز در رسانه ها منتشر شد را تأیید کرد.
به گزارش تسنیم، سید عباس موسوی 
ســخنگوی وزارت امور خارجــه جمهوری 
اسلامی ایران در پاسخ به پرسش خبرنگاران 
ضمن تأییــد خبر مربوط بــه مرگ قاضی 
منصــوری، افزود: منتظــر دریافت گزارش 
رسمی علت این حادثه هستیم و از مقامات 
رومانیایی درخواست داریم علت دقیق حادثه 

را رسما به ما اعلام نمایند.
موســوی خاطر نشان کرد: ایشان مدتی 
قبل به ســفارت ایران مراجعه و درباره نحوه 
بازگشــت خود به ایران رایزنی کرده بود و از 
آنجا که تحت تعقیب قــوه قضائیه ایران از 
طریق پلیس بین الملل بود، توســط پلیس 
اینترپل رومانی دســتگیر شد. بر این اساس 
ما از مقامات و پلیس رومانی می خواهیم به 
وظایف قانونی خود عمل کرده و درخصوص 
نحوه و علت دقیق این حادثه گزارش رسمی 

ارائه نمایند.

کشف جسد قاضی منصوری
 از متهمان پرونده طبری در رومانی

معاون اول قوه قضائیه درباره پرونده اکبر 
طبری گفت: آنچه که تا الان روشن شده بیانگر 
این اســت که بعضی بودند که با او همکاری 

کردند؛ اما بسیار بسیار نادر بود.
 به گزارش میزان، حجت الاسلام غلامحسین 
محسنی اژه ای در آستانه هفته قوه قضائیه در نشست 
خبری با اصحاب رســانه اظهارداشت: در رابطه با 
مبارزه با فساد یکی از مسائل شفافیت بود که بدون 
تبعیض و بدون ملاحظه جایگاه و مقام انجام شود 
که از قبل سال ۹۷ نیز در پرونده مه آفرید خسروی 
و بابک زنجانی و... این مسائل رعایت می شد و بعد 
از اســتجازه نیز سعی شد که تا آنجا که تشخیص 
داده می شود، به هر فسادی در هر موقعیت و مقامی 

رسیدگی شود و بدون تبعیض حکم صادر شود.
اژه ای یادآور شــد: کار جدی مبارزه با فساد از 
شهریور ســال ۹۷ شروع شد اما در آن زمان هنوز 
پرونده ها به محاکمه نرســیده بود و محاکمات در 
اواخر سال ۹۷ و ۹۸ اتفاق افتاد. در این بازه زمانی 
بیش از ۹۰۰ حکم قطعی از این دادگاه ها صادر شد 
که از این تعداد، ۹ مورد حکم اعدام برای کســانی 
که به اخلال در نظام اقتصادی کشور محکوم شده 
بودند، صادر شد. البته همه اعدام ها هنوز تایید نشده 

و بعضی از آنها اجرا شده است.
وی افزود: همچنین چهار مورد حبس ابد، ۴۴ 
مورد حبس بیش از ۲۰ تا ۳۰ سال، صد مورد حبس 
بیش از ۱۰ تا ۲۰ سال و ۷۳۰ مورد حبس زیر ۱۰ 
سال، ۱۱6 مورد انفصال دائم از خدمات دولتی و ۱۷۲ 
مورد انفصال موقت صادر شد که برخی شلاق، رد 

مال و جزای نقدی هم داشتند.
 پیگیری مثال زدنی ریاست قوه قضائیه

 در زمینه مردمی بودن دستگاه قضا
معــاون اول قوه قضائیه اظهارداشــت: یکی از 
مواردی که هم در ســند تحول دیده شده و هم در 
توصیه مقام معظم رهبری در زمانی که برای رئیس  
محترم جدید قوه قضائیــه ابلاغ صادر کردند بود، 
مردمــی بودن قوه قضائیه و کمک گرفتن از مردم 
بود. این موضوع هم در سند تحول و هم در برنامه ها 
دیده شده است. حالا ببینیم چه اتفاقی از سال ۹۸ 
تا به امــروز یعنی در این ۱۵ ماه در بعد مردمی تر 
شدن قوه قضائیه رخ داده است: اول این که حقیقتاً 
جناب آقای رئیسی شخصاً تمام وقت خود را صرف 

این سند تحول و پیگیری برای اجرای آن کرده اند. 
پیگیری، امر بسیار مهمی است و من حقیقتا اینجا 
لازم می دانم شهادت دهم پیگیری آقای رئیسی در 

این مدت ۱۵ ماه مثال زدنی بوده است.
توضیحات اژه ای درباره پرونده طبری

اژه ای در ادامه در پاسخ به سؤالی درباره پرونده 
اکبر طبری معاون سابق اجرایی حوزه ریاست قوه 
قضائیه گفت: پرونده معروفی که این روز ها رسیدگی 
به آن در حال انجام است همان پرونده طبری است. 
یک بحث این است که چقدر فساد طبری در مراجع 
قضایی، دادسرا، دادگاه، مراکز اداری و در ستاد و... به 
دیگران سرایت کرده است و چقدر توانسته اعمال 
نفوذ کند؟ در این زمینه تحقیقات مفصلی صورت 

گرفته است.
وی ادامه داد: آنچه که تا الان روشن شده بیانگر 
این است که بعضی بودند که با او همکاری کردند؛ اما 
بسیار بسیار نادر بود. فردا اگر چیز دیگری روشن شود 
بحث دیگری است. آنچه که امروز قبل از بازداشت او 
و از زمان بازداشت تا امروز، با همه تحقیقات مفصل 
صورت گرفته از طرف دستگاه های مختلف و از طرف 
قوه قضائیه، دادسرا، بازپرس و سازمان های امنیتی و 
اطلاعاتی انجام گرفته است بیانگر این است که در 
بین قضات تاکنون همین دو نفر قاضی که شاغل 
بودند و بازداشت شدند و دو نفر قاضی محرز شده 
است؛ علاوه بر این، هنوز به این که بخواهیم کسی را 
تحت تعقیب قرار دهیم یا بازداشت کنیم، نرسیدیم.

معاون اول دستگاه قضا درباره کارمندان اداری 
گفت: در این زمینه نیز تعداد معدودی از کســانی 
که درحوزه کاری خود کار می کنند و یک الی سه 
نفر خارج از آنها بوده اســت؛ البته یک تعدادی هم 
از وکیــل و دلال هم از بیرون بودند که مجموعاً تا 
الان ۲۱ نفر کسانی هستند که در این پرونده تحت 
تعقیب قرار گرفتند که دادگاه شــان شروع شده و 

درحال رسیدگی است.
اژه ای افزود: درباره این که آیا فساد او آشکار بوده 
اســت باید پاسخ داد که وی مقدار زیادی پیچیده 
عمل کرده است؛ یعنی بدون این تحقیقات مفصل 
یکســاله که انجام شده، بروز و ظهور نداشته است، 
البته شــایعات همیشه بوده است. اما این شایعات 
هیچ وقت به مرحله ای نرســید که بشود قضاوت 
کرد. الان ممکن اســت افــرادی از ابتدای انقلاب 
تاکنون هم باشــند که در مســایل امنیتی، اداری 
نفوذی بودند که گاهی وقت ها حتی بعد از فرارشان 
مشخص می شد که نفوذی هستند، زیرا پیچیده و 
حساب شده عمل می کردند که نمونه های امنیتی 
آن را بــه یاد داریــد. مانند کلاهی که بعد از انجام 
جنایتکارانه و بعد از فرارش، مشــخص شد نفوذی 
بود که البته تا قبل از آن بعضی ها به وی مشکوک 
بودند و اینگونه نبود که هیچ وقت کسی به او شک 
نداشــته باشد.چه زمانی کشمیری مشخص شد و 
چه کسی به او اعتماد داشت؟ مرحوم شهید رجایی 
شخصیت عادی و ساده نبود، وی زندان رفته بود و 

کار تشکیلاتی انجام می داد، اما در عین حال شهید 
رجایی به کشمیری ملعون اعتماد داشت به طوری 

که جزو نزدیکان وی بود.
وی تاکید کرد: طبری یک کار پیچیده انجام 
داده بود و البته شــایعاتی در مورد او مطرح بود. 
چه قبل از دســتگیری او و چه بعد از آن، ریاست 
وقت قوه قضائیه بار ها می گفتند من به هیچ وجه 
برایم احراز و ثابت نشد و از آن طرف هم برخی ها 
تعریفشان را می کردند و می گفتند او فرد کاردان، 
کاربلد و توانا است این را باید به بعضی ازشایعات 

ضمیمه کنید.
معاون اول دستگاه قضا ادامه داد: برای ریاست 
قوه قضائیه وقت و ســایر مسئولان و مدیران قبلی 
و بــرای اکثریت قریب به اتفاق غیر از مرحوم آقای 
خلفی )معاون قضایی سابق قوه قضائیه( به صورت 
مصداقی چیزی ثابت نشده بود، البته شایعات بود 
و سوء  ظن داشــتند؛ اما چیزی ثابت نشد تا بشود 
او را تحت تعقیب قرار داد. در ســال ۹۷ پرونده ها 
برای پیگیری مفاسد اقتصادی شروع شد و سازمان 
اطلاعات سپاه و وزارت اطلاعات به میدان آمد، بعضی 
از پرونده های که شروع شد سرنخ هایی درمورد آقای 
طبری پیدا شد یعنی در پرونده هایی که رسیدگی 

قضایی صورت می گرفت.
اژه ای درباره مبارزه با فســاد و قضات فاسد در 
درون قــوه قضائیه با  اشــاره به پرونده اکبر طبری 
گفت: ما چند دستگاه نظارتی داخلی داریم که اینها 
را فعال تر کردیم و توجه بیشــتری دارند و امکانات 
بیشتری به این دستگاه ها داده شد. چهار دستگاه 
نظارتی داریم: دادسرای انتظامی قضات، دیوان عالی 
کشور، دادستانی کل کشور و حفاظت اطلاعات قوه 
قضائیه که اقدامات شدید می کنند و چند نفر را اعم 
از کارمند و قاضی تحت تعقیب قرار دادیم و ۱۲۵ 
نفر را ما در سال ۹۸ سلب صلاحیت قضایی کردیم.
وی ادامــه داد: آن چیزی که در ذهن مردم از 
فساد وجود دارد، با آن چیزی که واقعیت دارد، با هم 
فاصله دارد. با همه تشدید نظارت هایمان، نتیجه ای 
کــه گرفتیم این بود که قضــات ما زیر یک درصد 
متخلف بودند؛ آن هم نه الزاماً فساد. در سال ۹۸ با 
ارزیابی هایی که انجام شد، دادسرای انتظامی قضات 
و سایر دستگاه های نظارتی پیشنهاد دادند و بیش 

از 6 هزار نفر تشویق شدند.

بقیه از صفحه ۲
قطعنامه ای که شــورای حکام آژانس به پیشــنهاد انگلیس، 
فرانســه و آلمان تصویب کرد، از ایران می خواهد دسترسی های 
جدیدی برای بازرسی بدهد و این در حالی است که ایران، فراتر 
از تعهــدات ان پی تــی و پروتکل الحاقی، رژیم بازرســی ویژه ای 
را طبــق برجام پذیرفت؛ با این تصور کــه غرب به تعهدات لغو 

تحریم ها عمل کند.
قطعنامه پیشنهادی تروئیکای اروپایی به آژانس، نشان می دهد 
آنها کاملا غرض ورزانه برخورد می کنند؛ چه اینکه ایران در واکنش 
به نقض کامل برجام از سوی آمریکا )و البته همراهی اعلام نشده 
اروپا( اقدام به کاهش یا توقف برخی تعهدات برجامی کرده است.
ایــراد بزرگ به مبنای غلط تنظیم برجام برمی گردد: هر چه 
مطالبــات طرف مقابل در نهایت بی اعتمادی، ســختگیری و بر 
مبنای دریافت امتیازات نقد )غالبا برگشــت ناپذیر( نوشته شد، 
انتظارات طرف ایرانی بر مبنای حســن ظن و ســهل اندیشی و 

خوش خیالی نگاشته شد.
تیم ظریف پذیرفت در ازای دریافت مُشتی وعده نسیه و فاقد 
ضمانت، امتیازات گسترده بدهد. ضمنا آژانس را -با وجود سوابق 
سیاهش- داور قضاوت درباره تعهدات خود قرار دهد. در عین حال، 
تعهدات غرب، دارای هیچ تضمینی نبود و هیچ نهادی برای دفاع 

از حقوق ایران در صورت نقض عهد غرب، پیش بینی نشده بود.
دولت به عنوان استثنای پادمان های آژانس، خود را متعهد به 
تعهداتی ویژه کرده ، بدون اینکه از آمریکا و اروپای بدعهد کمترین 
تضمینی بگیرد. این دستپخت دوم تیم دولت در مذاکرات ۹۲ تا 

۹۴، با وجود عبرت های توافقات ۸۲ تا ۸۴ بود.
بدتر اینکه مکانیسم شکایت در برجام نیز به زیان ایران عمل 
می کند و بنابراین دولت روحانی نتوانسته حتی از نقض برجام )به 

خاطر برگشت خودکار تحریمها( شکایت کند.
 با این حال و در چنین شرایطی اعلام توقف همه تعهدات فراتر 
از ان پی تی و تاکید بر اینکه ایران پس از این، »رژیم ویژه بازرسی« 
به عنوان استثنا بر ان پی تی را نخواهد پذیرفت، کمترین واکنش 
برای احیای بازدارندگی و بازگشت توازن به مواجهه با غرب است.

واکنش چین و روسیه به قطعنامه ضدایرانی 
قطعنامــه سیاســی آژانس علیــه ایران با ســناریوی رژیم 
صهیونیستی و کارگردانی سه کشور اروپایی ، البته با رای منفی 
و واکنش دو عضو دیگر برجام یعنی چین و روســیه مواجه شد. 
نمایندگی دائمی چین در وین، مقر آژانس بین المللی انرژی اتمی 
روز جمعه از تصویب قطعنامه ضدایرانی در شورای حکام آژانس 

بین المللی انرژی اتمی ابراز تاسف کرد.
نمایندگی دائمی چین در وین در پیامی در توئیتر نوشــت: 
»چین از تصویب قطعنامه شورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی درباره اجرای پادمان های ایران با توجه به پیامدهای بزرگی 
که چنین اقدامی بر چشم انداز برجام خواهد گذاشت، عمیقا ابراز 

تاسف می کند. چین و روسیه علیه این قطعنامه رای دادند.«
از ســوی دیگر »میخائیــل اولیانوف« نماینده روســیه در 
سازمان های بین المللی نیز با بیان اینکه شورای حکام با تصویب این 
قطعنامه از ایران خواست دسترسی به دو مکان مورد نظر را فراهم 
کند، گفت: »روسیه و چین ]به این قطعنامه[ رأی منفی دادند.«
نمایندگی روســیه در وین توضیح داد: »برای رســیدن به 
نتایج مثبت، آژانس و تهران باید به گفت وگو مطابق با روش های 
معمول ادامه دهنــد و نگرانی های طرف ها را در نظر بگیرند. در 
عین حالی که بر لزوم حل فوری این مشــکل توســط تهران و 
آژانس تاکید ]می کنیم[، باور داریم این قطعنامه می تواند مخرب 

و غیرسازنده باشد«.

گزارش خبری تحلیلی کیهان 

تازه ترین گلابی برجام!
تصویب قطعنامه ضدایرانی در آژانس

توضیحات معاون اول دستگاه قضا درباره پرونده اکبر طبری


